
ROMÂNIA
JUDEȚUL  COVASNA

CONSILIUL LOCAL AL ORAȘULUICOVASNA

P R O C E S - V E R B A L   n r.  16/2023

Încheiat  astăzi,  6  iulie  2023,  orele  1400,  cu  ocazia  ȘEDINŢEI
EXTRAORDINARE, a Consiliului Local al oraşului Covasna.

Sunt  prezenţi  12  consilieri,  9  consilieri  fizic,  în  sala  de  ședințe  și  3
consilieri  online  (dl  Neagovici  Vasile  Cătălin,  dl  Bodó Töhötöm și  dl  Fülöp
Csaba), prin aplicația SKYPE. Lipsesc consilierii:  dl Bocan Ioan Marcel,  dl
Jeszenovics Albert, dl Jeszenovics Róbert Károly, dl Molnár János și d-na Sasu
Izabella.

Participă  la  şedinţă:  primarul  orașului,  dl  Gyerő  József  și  secretarul
general, d-na Vasilica Enea.

Consilierii  au  fost  convocaţi  în  ȘEDINŢA  EXTRAORDINARĂ  prin
Dispoziția primarului nr.   385/2023, care a fost adusă la cunoştinţa locuitorilor prin
afişare la sediul propriu şi pe site-ul primăriei și comunicată consilierilor prin e-mail
la data de 30 iunie 2023.

Dl Primar  urează bun venit  tuturor consilierilor  care participă la şedinţă
extraordinară a consiliului local din luna iulie 2023, care se desfășoară în sala de
ședințe a Consiliului local al orașului Covasna.

Se propune alegerea unui președinte de ședință pentru luna iulie 2023.
Este propus dl consilier Ferencz Botond ca președinte de ședință pentru luna

iulie.
Se  aprobă  propunerea  cu  12  voturi  „pentru”  –  unanimitate,  după  care  se

adoptă 

HOTĂRÂREA NR. 106/2023
Cu privire la alegerea preşedintelui de şedinţă

Dl președinte de ședință prezintă ORDINEA DE ZI a ședinţei aşa cum a
fost propusă prin Dispoziţia Primarului, după cum urmează: 

1.  Proiect  de  hotărâre  privind  rectificarea  bugetului  local  al  orașului
Covasna pentru anul 2023.

2.  Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  indicatorilor  tehnico-
economici  actualizați pentru obiectivul de investiții  „Viabilizare zonă turistică
și sportivă Orașul Covasna”.
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Dl Primar propune modificarea ordinii de zi ținând cont de faptul că prima
dată trebuie aprobat ATR -ul și ulterior trebuie aprobat rectificarea bugetului locel,

Se  supune  la  vot  ordinea  de  zi  modificată,  care  se  aprobă cu  12 voturi
„pentru”– unanimitate.

  Se  trece  la  discutarea  punctului  1  de  pe  ordinea  de  zi,  Proiect  de
hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici  actualizați pentru
obiectivul de investiții „Viabilizare zonă turistică și sportivă Orașul Covasna”.

Dl Primar:  astfel cum cunoașteți situația în vedera punerii în funcțiune a
obiectivelor finanțate prin CNI – sala de sport și terenul de sport – dintre care unul
este deja în curs de execuție, celălalt – sala de sport – urmează zilele următoare să se
dea ordin de începere și acolo, noi ne-am luat angajamentul să viabilizăm perimetrul
acesta,  amplasamentul  a  celor  2  obiective  și  în  perspectivă  ne  propunem ca  în
funcție de posibilitățile financiare și apelurile care se vor deschide inclusiv pe POR
să construim acolo acele facilități pe care le-am prevăzut în Planul Urbanistic Zonal
care a fost aprobat. 

Problema  viabilizării  –  avem nevoie  în  cadrul  perimetrului  să  construim
toate  rețelele  de  apă,  canalizare  menajeră  –  pluvială,  gaz,  curent  electric.  Sumă
foarte foarte mare,  dar până să viabilizăm acest  perimetru,  noi trebuie să ducem
până la limita de perimetru toate aceste utilități. Sunt două investiții separate, fiindcă
în cadrul perimetrului nu avem nimic, deci de aici încolo trebuie să construim totul,
iar la limita de perimetru avem apă, canalizare menajeră, trebuie să asigurăm curent
electric și gazul metan. Pentru gazul metan avem o investiție de construire a rețelei
de gaz până în acea locație. 

Pentru  viabilizarea  perimetrului  avem  nevoie  inclusiv  de  curent  electric.
Curent electric de joasă tensiune avem în zonă chiar la limita acestei locații, dar
trebuie transformat în tensiune de o capacitate care să fie potrivită și să satisfacă
acele nevoi pe care le au aceste obiective. Instalația actuală nu face față, noi am
încercat să rezolvăm cu cei de la Electrica să facă ei această investiție, dar și-au dat
seama că este o investiție foarte mare și nu și-au asumat acest cost. În cadrul SF-ului
de viabilizare a perimetrului noi am prevăzut inclusiv achiziționarea și punerea în
funcțiune a unui transformator, scop pentru care în cadrul SF-ului a fost indicată –
prevăzută o anumită sumă de bani. Între timp am obținut un nou ATR (autorizație
tehnică  de  racordare)  de  la  Electrica,  în  care  acum  deja  cunoaștem  care  este
consumul necesitat de cele două obiective în construire și în continuare cele pe care
ne propunem, motiv pentru care trebuie să suplimentăm capacitatea energiei care se
va transforma. Astfel, avem nevoie de acest transformator și racordarea ei la linia de
media tensiune. Atunci trebuie să modificăm SF-ul sub aspectul costurilor acestui
transformator cu precizarea că costurile din SF sau devizul general nu se modifică,
deci  în  cadrul  devizului  vom  face  astfel  încât  să  ne  încadrăm  în  suma  inițial
prevăzută, dar la poziția post de transformare o să prevedem o sumă mai mare și cu
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aceași sumă urmează să rectificăm bugetul local, să luăm din excedent cât mai avem
pentru a continua aceste demersuri, pentru a asigura curentul electric pentru acest
perimetru. Cei de la Electrica ne-au indicat această valoare, sperăm să fie potrivită și
în momentul în care vom lansa procedura de achiziție publică. 

Comisia  pentru  programe  de dezvoltare  economică  –  socială,  buget,
finanțe,  administrarea  domeniului  public  și  privat  al  orașului,  servicii  publice  și
comerț

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii

publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL  

Nefiind  discuţii  se  supune  la  vot  proiectul  de  hotărâre,  pe  articole  și  pe
ansamblu, care este aprobat cu 12 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 107/2023
privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici actualizați pentru obiectivul

de investiții “Viabilizare zona turistica si sportiva Orasul Covasna”

Se trece la discutarea punctului 2 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
privind rectificarea bugetului local al orașului Covasna pentru anul 2023

Dl Primar prezintă referatul de aprobare.

Comisia  pentru  programe  de dezvoltare  economică  –  socială,  buget,
finanțe,  administrarea  domeniului  public  și  privat  al  orașului,  servicii  publice  și
comerț

– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL  
Nefiind  discuţii  se  supune  la  vot  proiectul  de  hotărâre,  pe  articole  și  pe

ansamblu, care este aprobat cu 12 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 108/2023
cu privire la rectificarea bugetului local al orașului Covasna pe anul 2023

Nefiind alte discuţii domnul Preşedinte de şedinţă mulţumeşte pentru
prezenţă şi închide şedinţa la orele 14.20.
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PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ, SECRETAR GENERAL
FERENCZ BOTOND                AL ORAȘULUI COVASNA,

ENEA VASILICA
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